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В статье на основе анализа источников, находящихся в открытом доступе, дана количе-

ственная и качественная характеристика кадрового состава государственной гражданской 

службы Республики Коми за период 2009–2019 гг. Автором определены основные векторы 

реализации государственной кадровой политики органов исполнительной власти Республики 

Коми, выделены главные тенденции и значимые проблемы развития кадрового потенциала.
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The article on the basis of the analysis of the sources of publicly available, quantitative and qualitative 

characteristics of personnel structure of civil service of the Komi Republic for the period 2009–2019. The author 

defines the main vectors of implementation of the state personnel policy of the Executive authorities of the 

Republic of Komi, highlights the main trends and the most significant problems of human resources development.
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